
کارگردان  امینی،  کریم    
»فسیل« ضمن اشاره به تلاش 
خود برای ساخت کمدی هایی 
متفاوت از کمدی های موردعلاقه 
حسین فرح بخش، ابراز امیدواری 
نام  با  فیلمش  دیگر  کرد، 
»شهرهرت« هم موردتوجه مردم 
قرار بگیرد. کریم امینی کارگردان 
فیلم سینمایی »فسیل« که در 
نوروز ۱۴۰۲ روانه پرده سینماها 
شده و فروش آن در کمتر از 
یکماه از مرز ۵۰ میلیارد تومان 
عبور کرده است، در گفت وگو با 
»مهر« بیان داشت: در شرایطی که 
شاهد وضعیت نامناسب اقتصادی 
مردم هستیم، به نظرم مردم لطف 
داشته اند و به تماشای فیلم ما 
نشسته اند و فروش قابل توجهی 
در گیشه داشته است. مدت ها 
بود که فیلمی نتوانسته بود در 
این بازه زمانی کوتاه به چنین 
فروشی دست پیدا کند و برای 
من و تهیه کننده فیلم، ثبت این 
فروش جای خوشحالی دارد. وی 
افزود: ابراهیم عامریان به عنوان 
یک تهیه کننده خصوصی از بودجه 
شخصی اش برای تولید این فیلم 
سرمایه گذاری کرده بود و با فروش 
فیلم می تواند روی فیلم های بعدی 
خود سرمایه گذاری کند و اینگونه 
بازار تولید فیلم در سینمای ایران 
رونق می گیرد. از این منظر فروش 
یک فیلم تنها به نفع تهیه کننده و 
کارگردانش مبارک نیست و برای 
همه سینما می تواند مفید باشد. 
هر کسی بتواند چراغ سینما را 
روشن نگه دارد، کار قشنگی انجام 
داده است. امینی درباره رقابت 
برای پیشی گرفتن از فیلم های 
اخیر مسعود اطیابی در گیشه و 
شکستن رکورد فیلم های اخیر 
او هم اظهارکرد: مسعود اطیابی 
استاد بنده است و اتفاقا بسیار هم 

دوستش دارم. رفاقت بسیار زیادی 
هم باهم داریم و من به شخصه 
چیزهای زیادی از او یاد گرفته ام. 
در طول سال ها دستیاری ام در 
سینما از این کارگردانان باسابقه 
کار یاد گرفته ام که یکی از آنها 
است.  اطیابی  مسعود  همین 
او جزو اولین افرادی هم بود که 
بابت فروش »فسیل« با من تماس 
گرفت و تبریک گفت. زودتر از 
خیلی های دیگر هم فیلم را دیده 
بود و بابت آن به من تبریک گفت 
که واقعاً برایم افتخار است. وی 
ادامه داد: بالاخره گاهی فیلمی 
ساخته می شود که به دل مخاطب 
می نشیند و از آن استقبال می کند.
 »فسیل« را برای منتقدان 

نساختیم
 کارگردان »فسیل« گفت: من 
»فسیل« را با این نگاه ساختم که هر 
قشری از جامعه با هر سنی به همراه 
آن  تماشای  به  بتواند  خانواده 
بنشیند. وی تأکید کرد: هر چند من 
فیلم را برای منتقدان نساخته ام، اما 
طبیعتا یک منتقد هم دوست دارد 
فیلم خوب و سرگرم کننده در سالن 
ببیند. اینگونه نیست که منتقدان 
مدام بخواهند نقد منفی بر روی 
فیلم ها بنویسند. خیلی از منتقدان 
هم از دوستان من هستند و دوست 
دارند فیلم های خوب را هم ببینند. 

سینما صنعت سرگرمی است و 
اگر فیلمسازی می خواهد فیلمی 
بسازد که مخاطب را سرگرم کند، 
همزمان می تواند به گونه ای عمل 
کند که منتقدان و مخاطبان خاص 
هم حاصل کارش را دوست داشته 
باشند. برای ساخت »فسیل« هدفم 
این بود که یک فیلم سرگرم کننده 
و در عین حال قابل دفاع بسازم. این 
کارگردان درباره دیگر فیلم خود با 
عنوان »شهرهرت« به تهیه کنندگی 
حسین فرح بخش که آماده اکران 
در سینماهاست، تصریح کرد: هر 
دو این فیلم ها طی سه سال اخیر 
ساخته شده است و قسمت اینگونه 
بود که ابتدا »فسیل« اکران شود. 
شرایط  در  »فسیل«  اگر  شاید 
دیگری اکران می شد ممکن بود 
من دو فیلم کمدی پشت سر هم 
نسازم. فیلم »شهرهرت« هم کاری 
است که به شخصه آن را دوست 
اینکه دو فیلم کمدی  اما  دارم 
پشت سر هم از من اکران شود را 
دوست نداشتم. امیدوارم مردم این 
فیلم را هم ببینند و دوست داشته 
باشند، هر چند قرار نیست هر 
آنچه من می سازم، مانند »فسیل« 
باشد. وی افزود: »فسیل« در یک 
شرایط ویژه ای تولید شد و مگر 
چقدر امکان دارد که یک فیلمساز 
بتواند درباره دهه های ۵۰ و ۶۰ فیلم 

کمدی بسازد. فیلمساز باید مراقب 
باشد تا از یکطرف گرفتار وسواس و 
حساسیت بیش از اندازه نشود که تا 
سالیان سال هیچ فیلمی نسازد! از 
طرف دیگر هم نباید از این طرف بام 
بیفتد و به دلیل فروش فیلمش مدام 
فیلم بسازد. هر دو رویکرد اشتباه 
است. در سینمای جهان هم در 
کارنامه یک کارگردان همه فیلم ها 
موفق نیست. امینی ادامه داد: 
»فسیل« جزو تجربه های درخشان 
در کارنامه من است و امیدوارم در 
ادامه و با همراهی تهیه کننده خوب 
و شرایط ایده آل کار، بتوانم کارهای 
بهتری را هم بسازم. »فسیل« تنها 
متعلق به من نیست، همه عوامل 
خوب در تولید آن سهیم بوده اند. 
وی درباره زمان اکران »شهرهرت« 
هم گفت: فکر می کنم تصمیم آقای 
تهیه کننده  به عنوان  فرح بخش 
فیلم، اکران آن در حالی خردادماه 
تابستانی  تعطیلات  ابتدای  و 
باشد. امینی درباره همکاری اش 
نسبت  و  فرح بخش  حسین  با 
فیلم »شهرهرت« با کمدی های 
مرسوم این تهیه کننده افزود: من 
پیش تر فیلم »دشمن زن« را با 
آقای فرح بخش کار کرده ام و فکر 
می کنم با جنس دیگر کارهای او 
متفاوت بود. کسانی هم که آن 
فیلم را دیده اند می دانند که یک 
کمدی شریف و آبرومند بود. البته 
که آقای فرح بخش به کمدی هایی از 
جنس »خالتور« علاقه دارد اما من 
علاقه ای به آن جنس فیلم ندارم. 
»شهرهرت« هم از این جنس نیست 
و یک کمدی موقعیت است که قصه 
دارد و بازیگرانی هم که در آن 
حضور دارند از جنس کمدی های 
آقای فرح بخش نیستند. از پژمان 
جمشیدی و شبنم مقدمی تا بابک 
کریمی که اساسا هیچ نسبتی با آن 

جنس کمدی ندارند.
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 ورود »نمایش خانگی« 
به عرصه سریال سازی 

کودک ونوجوان
 هفتمین برنامه »صمیمانه« با حضور 
تعدادی از مدیران شبکه نمایش خانگی و 
مدیران فرهنگی برگزار شد. این نشست 
سکوی  مدیر  دارابیان،  آرش  حضور  با 
»اپیزود«، محمدامین طالبی، مدیر اجرایی 
سامانه کدومو، سجاد سامانی؛ مدیر پروژه 
کدومو موسسه تبیان، سیدامیر آقایی، دبیر 
قرارگاه بازارپردازی صنایع فرهنگی و معاون 
دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی کشور و 
برخی مدیران ساترا برگزار شد. مدیر سکوی 
»اپیزود« تاکید کرد: ما درخواست دریافت 
مجوز تولید چند سریال را مطرح کرده ایم که 
به محض دریافت مجوز تولید، شاهد تولید و 
نمایش سریال های تولیدی »اپیزود« ویژه 
گروه سنی کودک و نوجوان خواهیم بود. 
دارابیان گفت: بیشتر تمرکز ما در پلتفرم 
»اپیزود« در حوزه کودک است و برای این 
رده سنی، فیلم، انیمیشن، بازی های رایانه ای 
و سایر محتواهای مرتبط را جمع آوری 
کرده ایم و تا زمانی که اطمینان نداشته 
باشیم تماشای محتوای تبلیغی برای کودک 
آسیبی در برندارد، سراغ بحث تبلیغات 
نخواهیم رفت؛ ما علاقه مندیم به سمت 
معرفی شخصیت های بومی و ایرانی برویم. 
مدیر پلتفرم »اپیزود« گفت: ما در این پلتفرم 
درصدد هستیم اقداماتی کنیم تا کودکان 
و والدین آنها ارتباطات بهتری با یکدیگر 
داشته باشند. افراسیابی، معاون کاربران و 
تنظیم گری اجتماعی ساترا نیز بیان داشت: 
ممکن است محتوایی برای یک رده سنی 
بسیار مناسب و رشددهنده باشد، اما همان 
محتوا برای رده سنی دیگر دارای آسیب هایی 
باشد؛ بنابراین موضوع رده بندی سنی و توجه 
به ویژگی های روحی و جسمی مخاطبان 
موضوع بسیار مهمی است که لازم است از 
سوی سکوهای دارای مجوز از ساترا به طور 
ویژه مد نظر قرار گیرد. طالبی، مدیر اجرایی 
سامانه کدومو هم اظهارکرد: باید سکوهای 
حوزه کودک و نوجوان برنامه مناسبی 
برای ذائقه سازی این قشر متناسب با سبک 
زندگی اسلامی ایرانی داشته باشند. آقایی، 
معاون دبیرخانه شورای فرهنگ عمومی هم 
گفت: بایستی کاری کنیم زنجیره ای کامل از 
محصولات در اختیار کودکان قرار بگیرد و 
اگر کودک یک  سریال یا انیمیشن می بیند 
بازی رایانه ای متناسب با کاراکتر آن سریال 
یا انیمیشن و اسباب بازی های متناسب با آن 
شخصیت در دسترس کودک باید قرار بگیرد. 

    سخنگوی کاخ کرملین آمریکا را به جاسوسی و 
جمع آوری دائمی اطلاعات درباره کشورش متهم کرد 
و هشدار داد: خطر درگیری های منطقه ای وجود دارد. 
به گزارش مهر به نقل از خبرگزاری رویترز، »دیمیتری 
پسکوف« سخنگوی دفتر ریاست جمهوری روسیه 
)کرملین( در سخنانی اظهارکرد: مریکا هرگز تلاش خود 
را برای جاسوسی از مسکو متوقف نکرده است. براساس 
اعلام این رسانه، سخنگوی دفتر ریاست جمهوری 
روسیه در پاسخ به سوالی با این مضمون که »آیا کرملین 
نگران افشای اطلاعات است؟« تأکید کرد: سرویس های 
ویژه و واحد ضدجاسوسی ما وظایف خود را انجام 
می دهند. ایالات متحده هرگز از تلاش برای انجام 

فعالیت های اطلاعاتی علیه ما دست برنداشته است. 
»دیمیتری پسکوف« در این خصوص اضافه کرد: اسناد 
افشاشده از سوی پنتاگون نشان می دهد که این کشور 
در طول سال  های گذشته همواره اطلاعات مربوط به 
روسیه را جمع آوری کرده است. این مقام کرملین در 
بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به صحبت  های 
»ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه مبنی بر 
ضرورت آمادگی کامل جنگی ناوگان اقیانوس آرام 
اضافه کرد: دوران آشفته  ای است و خطر درگیری  های 
منطقه  ای وجود دارد. همه رزمایش  های مسکو براساس 
قوانین بین المللی و در مطابقت کامل با آنها برگزار 

می شود.

 با ادامه درگیری ها در سوادن، شبکه الجزیره گزارش 
داد که یک هواپیمای مصری در فرودگاه شهر مروی در 
سودان در آتش سوخته است. به گزارش فارس، »الجزیره« 
گزارش داد که عصر یکشنبه به وقت محلی، یک هواپیمای 
خطوط هوایی مصر در فروگاه مروی در شمال سودان 
در آتش سوخت. این در حالیست که روز یکشنبه ارتش 
سودان اعلام کرد که موفق شده است کنترل این فرودگاه 
را در اختیار بگیرد، اما به خاطر حفظ جان اسرای مصری 
و سودانی که در گروگان نیروهای پشتیبانی سریع قرار 
دارند، بسیار با احتیاط رفتار می کند. مروی در ۲۰۰ 

کیلومتری شمال سودان در کرانه راست رود نیل قرار دارد. 
برخی شرکت های هواپیمایی از جمله شرکت های قطری و 
عربستانی به خاطر تنش ها در اطراف فرودگاه های سودان، 
پروازهای خود به این کشور را به حالت تعلیق درآورده اند. 
از سوی دیگر شبه نظامیان موسوم به نیروهای پشتیبانی 
سریع مدعی شدند که یک گردان ارتش سودان در نیل 
شرقی تسلیم آنها شده است. همچنین این گروه گفته 
که یک اردوگاه نظامی را در منطقه »حطاب« در شمال 
خارطوم به تصرف خود درآورده و ضمن اسارت سربازان 
و برخی افسران این پایگاه سه تانک و 9 خودروی زرهی را 

به غنیمت گرفته است. درگیری ها در سودان میان ارتش 
این کشور و نیروهای پشتیبانی سریع همچنان ادامه دارد. 
طبق آمارهای کمیته پزشکان سودان حداقل ۵9 نفر در این 
درگیری ها تا کنون کشته شده اند. اختلاف میان البرهان و 
حمیدتی از زمانی علنی و تشدید شد که گروه های سیاسی 
سودان با نظامیان تحت فرماندهی البرهان یک توافقنامه 
سیاسی )توافقنامه چارچوب( امضا کردند تا نظامیان صحنه 
سیاست را ترک و قدرت را به یک دولت مدنی واگذار کنند و 
تمام گروه های مسلح از جمله نیروهای پشتیبانی سریع در 
ارتش ادغام شوند و تحت نظارت دولت مدنی فعالیت کنند.

دیمیتری پسکوف:

 آمریکا تلاش برای جاسوسی از روسیه را متوقف نکرده است

ادامه درگیری ها در سودان

بیـــن ا    لمـــلل
 

 
گــــزارش

 در واکنش به اسناد افشاشده
 اختلاف در حزب جمهوریخواه 

بالا گرفت
 دفاع یک نماینده جمهوریخواه از جک تیشیرا، عامل 
افشای مجموعه اسناد محرمانه پنتاگون به فضای مجازی در 
روزهای اخیر به اختلاف در داخل این حزب دامن زده است. 
به گزارش فارس، به نقل از نشریه »نیوزویک«، لیندسی 
گراهام به تیلور گرین که به عنوان یک چهره راست افراطی 
شهرت یافته از بابت دفاع از افشاگری جک تیشیرا که 
توسط ماموران FBI دستگیر شد، هشدار داد. ماموران دفتر 
تحقیقات فدرال آمریکا، تیشیرا که عضو شاخه ۱۰۲ اطلاعات 
در گارد ملی هوایی ماساچوست بوده را روز پنجشنبه به 
اتهام افشای اسناد طبقه بندی شده نظامی از طریق شبکه 
اجتماعی دیسکورد در ماه های اخیر بازداشت کردند. 
براساس گزارش خبرگزاری »رویترز«، پنتاگون صحت این 
اسناد افشاشده را تایید کرده و درز این اسناد را یک »اقدام 
تبهکارانه عمدی« خوانده است. مارجری تیلور گرین گفت: 
جک تیشیرا یک مرد سفیدپوست مسیحی و ضدجنگ است. 
همین ویژگی ها او را به دشمن حکومت بایدن تبدیل می کند. 
تیلور گرین در ادامه این دفاعیه خود نوشت: او حقیقت را 
درباره حضور سربازان ما در عرصه میدانی در اوکراین و 
خیلی حقایق دیگر را گفت. »تاکر کارلسون«، یک مجری 
شبکه »فاکس نیوز« و از دیگر چهره های شناخته شده راست 
افراطی هم به ستایش از تیشیرا پرداخته و بیان داشت: اسناد 
افشاشده توسط او ثابت می کنند که سربازان آمریکایی دارند 
در اوکراین »علیه سربازان روسی« می جنگند. لیندسی 
گراهام در واکنش به مواضع تیلور گرین و تاکر کارلسون 
در دفاع از تیشیرا اظهارکرد: چیزی که آنها دارند مطرح 
می کنند قابلیت آمریکا برای دفاع از خودش را نابود خواهد 
کرد. آنها می گویند انتشاردادن اطلاعات طبقه بندی شده 
بر مبنای دیدگاه های سیاسی شما مشکلی ندارد. اینکه 
هدف وسیله را توجیه می کند. چنین چیزی درست نیست. 
گراهام گفت: قابلیت آمریکا برای جمع آوری اطلاعات از 
منابع انسانی میدانی به خطر افتاده است. ما نمی توانیم یک 
نظام جمع آوری اطلاعات مغشوش داشته باشیم. اگر شما 
به ما اطلاعات بدهید و این اطلاعات افشا شوند ممکن است 
جانتان را از دست بدهید. شیوه جمع آوری اطلاعات توسط 
ما باعث محافظت از کشور ما می شود. اکنون اعضایی در 
حال خدمت در ارتش از جورجیا و جاهای دیگر هستند که 
امنیت شان به خاطر کاری که این مرد کرد، کم شده است. این 
سناتور جمهوریخواه خاطرنشان کرد: اینکه اعضای کنگره 
آمریکا اقدامات تیشیرا را توجیه کنند به طرزی وحشتناک 
غیرمسئولانه است چون آمریکا را در خطری جدی قرار داده 
است. »لیز چنی«، یک نماینده سابق حزب جمهوریخواه 
آمریکا نیز از اظهارات تیلور گرین در دفاع از تیشیرا انتقاد 
کرده و گفت: او باردیگر صراحتا نشان داد که نمی توان به او از 
بابت اطلاعات امنیت ملی آمریکا اعتماد کرد و او نباید هیچ 

نوع مجوز دسترسی امنیتی داشته باشد.

 سخنگوی وزارت خارجه چین:

همکاری چین و روسیه علیه هیچ کشوری نیست
کوتــــاه

 وانگ ونبین، سخنگوی وزارت خارجه 
چین ضمن تاکید بر گسترش همکاری های 
فراگیر با روسیه، گفت: پکن آماده همکاری 
با مسکو برای اجرای توافقات سران دو کشور 
است. به گزارش فارس، »وانگ ونبین« 
افزود:  چین  خارجه  وزارت  سخنگوی 
همکاری پکن با مسکو علیه هیچ کشور 
ثالثی نیست. ونبین طی نشست خبری 
روزانه درباره سفر وزیر دفاع چین به روسیه 
اظهارکرد: »همکاری پکن و مسکو براساس 
اصول عدم تعهد با بلوک ها، عدم تقابل و 
عدم جهت گیری در برابر طرف های ثالث 
است.« وی در این باره توضیح داد: »مایلم 
تاکید کنم که همکاری های دوجانبه روسیه 
و چین همواره براساس اصول عدم تعهد، 

عدم رویارویی بوده و علیه هیچ کشور دیگری 
نیست. کشورها در حال توسعه نوع جدیدی 

از روابط بین قدرت های بزرگ براساس 
احترام متقابل، همزیستی مسالمت آمیز 

و همکاری متقابل سودمند هستند.« به 
نوشته وبگاه »ریانووستی«، این دیپلمات 
چینی تاکید کرد که پکن آماده همکاری 
با روسیه برای اجرای توافقات مهم سران 
دو کشور و ارتقای توسعه روابط و مشارکت 
راهبردی همه جانبه در دوره جدید است. 
»لی شانگ فو«، وزیر دفاع چین که به مسکو 
سفر کرده با »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور 
روسیه در کاخ کرملین دیدار و رایزنی کرد. 
رئیس جمهور روسیه در این دیدار ضمن 
تمجید همکاری های جامع و موفق مسکو 
با پکن، گفت: »من فکر می کنم که این یکی 
دیگر از حوزه های مهم است که شخصیت 
استراتژیک و اعتمادمحور روابط میان ما را 

تقویت خواهد کرد.« 

 پای »سوناک« به کمیته انضباطی 
پارلمان کشیده شد

 منابع خبری انگلیسی از ارجاع پرونده رسوایی 
مالی »ریشی سوناک«، نخست وزیر این کشور به 
کمیته انضباطی پارلمان خبر دادند. به گزارش ایرنا، 
یک سخنگوی دفتر نخست وزیر انگلیس اعلام کرد 
که این پرونده مربوط به سهام همسر سوناک در یک 
سازمان خیریه است که گفته می شود به طور مستقیم 
از سیاست های مالی دولت بهره می برد. این سخنگو از 
آمادگی دفتر نخست وزیری برای همکاری با تحقیقات 
کمیته انضباطی خبر داد. همسر نخست وزیر انگلیس بعد 
از رسوایی فرار مالیاتی، متهم است که به واسطه شراکت 
در یک سازمان خیریه  خصوصی، به طور مستقیم از 
سیاست های مالی دولت بهره مند شده است. این امر باعث 
ایجاد پرسش های حقوقی در زمینه تضاد منافع شخص 
اول دولت، شده است. براساس گزارش نشریه ای منافع 
مالی خانم »آکشاتا مورتی«، دختر یک تاجر میلیاردر 
هندی در آژانس خصوصی مراقبت از کودکان موسوم به 
کورو کیدز در دست بررسی قرار دارد. خانم مورتی طبق 
اعلام سازمان ثبت شرکت ها، از مارس ۲۰۲۱ تاکنون در 
این موسسه خیری حضور داشته و در تاریخ ۶ مارس )۱۵ 
اسفند( ۲۰۲۳ به عنوان سهامدار کورو کیدز ثبت شده 
است. این درحالی است که براساس برنامه جدید دولت 
انگلیس قرار است به طور آزمایشی ۶۰۰ پوند به پرستاران 
جدید کودکان و یکهزار و ۲۰۰ پوند به پرستارانی که 
از طریق آژانس کودکان به این حرفه ملحق می شوند 
به عنوان تشویق پرداخت شود. این بدین معناست که 
آژانس هایی مانند کورو کیدز شاهد افزایش کسب وکار 
به واسطه تقاضای پرستارانی خواهند بود که در چارچوب 
برنامه جدید دولت به این حرفه می پیوندند. نخست وزیر 
انگلیس پیش تر در نشستی ادعا کرد که تمام درآمدهای 
او در اظهارنامه مالی ارائه شده به پارلمان روشن است. 
سوناک اما نه در این جلسه به شراکت همسرش در سهام 
موسسه کورو کیدز اشاره کرد و نه در اظهارنامه مالی ارائه 
شده به پارلمان سخنی در این زمینه آمده است. این 
درحالی است که نمایندگان پارلمان انگلیس براساس 
دستورالعمل این نهاد قانون گذار، موظفند که هرگونه 
منافع مالی از جمله منافع متعلق به اعضای خانواده خود 
را اعلام کنند. سوناک طی نامه ای به روسای کمیته های 
مختلف پارلمانی اعلام کرد که از اخبار مرتبط با آنچه او 
سهام ناچیز همسرش در شرکت کورو کیدز نامید، مطلع 
است. وی با این حال تکرار کرد که تمام درآمدهایش 
را به پارلمان اعلام کرده است. احزاب سیاسی مخالف 
دولت خواهان شفافیت و تحقیقات بیشتری در این زمینه 
هستند. حزب لیبرال دموکرات از مشاور اخلاقی دولت 
خواسته که این پرونده را بررسی و حزب کارگر هم تاکید 
کرده که نخست وزیر باید دلایل موجه و قانع کننده ای را 

ارائه کند. 

  گروه اجرایی نمایش »مردمان 
ایرج  کارگردانی  به  خشمگین« 
افشاری طی اولین اجرای عمومی 
این اثر نمایشی از قطب الدین صادقی، 
نویسنده، کارگردان، پژوهشگر و 
مدرس تئاتر قدردانی کرد. اجرای 
به  خشمگین«  »مردمان  نمایش 
کارگردانی ایرج افشاری شامگاه روز 
یکشنبه بیست وهفتم فروردین با 
حضور تعدادی ازهنرمندان شناخته 
جمله  از  کشورمان  تئاتر  شده 
قطب الدین صادقی، آتش تقی پور، 
مهدی زمین پرداز، ناصرعاشوری، 
ناصر آویژه اجرای خود را در تالار 
آغاز  تئاترشهر  مجموعه  چهارسو 
کرد. ایرج افشاری، کارگردان نمایش 
»مردمان خشمگین« پس از پایان 
اولین اجرای این اثر نمایشی ضمن 
و  تماشاگران  از حضور  قدردانی 
هنرمندانی که در این اجرا حضور پیدا 
کردند، توضیح داد: امشب می خواهم 
از هنرمندی صحبت کنم که اعتقاد 
دارم در کنار نام های بزرگی چون 
حمید سمندریان، علی رفیعی و بهرام 
بیضایی برای نسل من از ارکان اصلی 
تئاتر ایران محسوب می شود. وی 
ادامه داد: نسل من از هنرمندانی چون 
قطب الدین صادقی همواره آموخته و 
می آموزد، او به ما یاد داد که حتی در 
سخت ترین شرایط هم فقط کار کنیم. 
او بر این باور است که فقط حضور 
در صحنه چاره ساز است و امشب 
بسیار خوشحالیم که چنین هنرمند 
ارزنده ای شاهد به صحنه رفتن اجرای 
تعدادی از شاگردانش است. من با 
اجازه شما تماشاگران و گروه، اجرای 
اول نمایش »مردمان خشمگین« را 
به دکتر قطب الدین صادقی، قطب 

تئاتر ایران تقدیم می کنم.

  »سرنخ« ترفندهای 
بازجویی را لو    می دهد؟

 آریا طاهری درباره ویژگی های مختلف مسابقه »سرنخ« 
از ابتدای شکل گیری ایده آن تا بررسی پرونده های جنایی و 
آموزش بازجویی و حضور شرکت کننده های خانم توضیح داد. 
آریا طاهری با حضور در »شبکه خبر« درباره این برنامه سخن 
گفت. وی در پاسخ به اینکه »سرنخ« به دنبال چیست، گفت: 
»سرنخ« در وهله اول با هدف کاهش آسیب های اجتماعی 
در شبکه پر مخاطب نسیم شکل گرفت. ایده ساخت این 
برنامه از فروردین سال قبل شروع شد و به دلیل حساسیت 
موضوع، پیش تولید بسیار طولانی داشتیم. قریب به ۱۰ ماه 
روی پرونده های مختلف کار کردیم تا این ایده نو به عنوان 
برنامه ای جدید در مدیوم تلویزیون شکل بگیرد. کارگردان 
»سرنخ« در پاسخ به این پرسش که آیا این برنامه نمونه 
خارجی ندارد، توضیح داد: زمانی که ایده ساخت این برنامه در 
شبکه نسیم شکل گرفت، دنبال نمونه خارجی برنامه رفتیم 
اما چیزی پیدا نکردیم. چون اگر می توانستیم کپی برای آن 
پیدا کنیم مثلا می دانستیم دکورمان می تواند چطور باشد؟ 
آن وقت دیگر لازم نبود آزمون و خطای زیادی داشته باشیم 
اما چیزی پیدا نکردیم. طاهری در پاسخ به اینکه ممکن است 
برخی اینگونه فکر کنند که »سرنخ« روش های بازجویی 
را آموزش می دهد و مجرمان را با این پدیده آشنا می کند، 
تصریح کرد: ما در زندگی روزمره در تیررس اخبار و اطلاعات 
زیادی هستیم که بعضی هایشان کلا به درد ما نمی خورند. ما 
در وهله اول در مسابقه »سرنخ« آموزش می دهیم که بتوانیم 
اطلاعات درست و نادرست را از یکدیگر تمیز بدهیم. وی 
اضافه کرد: در وهله دوم اینکه پلیس آگاهی از اول همراه ما 
بود. آن چیزی که به عنوان ترفندهای بازجویی نمایش داده 
می شود درست است که برای مخاطب عام تازگی و جذابیت 
دارد، اما برای پلیس آگاهی منقضی شده و پلیس در حال 
حاضر از روش های مدرن و جدیدتری برای کشف جرایم و 
گفتمان با مجرمان استفاده می کند. کارگردان »سرنخ« در 
باره اینکه چه چیزی در این برنامه واقع نما، واقعی است، ادامه 
داد: ترفندهایی که نشان می دهیم کاملا واقعی است فقط 
تاریخ مصرف آن گذشته است. ما هزاران پرونده را در اداره 
آگاهی بررسی کردیم، اما آنهایی را انتخاب کردیم که برای 
مخاطب جذاب و قابل حل باشد. بنابراین همه پرونده هایی که 
در این مسابقه نمایش داده می شود واقعی است و پلیس آنها 
را حل کرده است. شاید بتوان گفت نمایش دادن این پرونده ها 
نه تنها باعث افزایش جرم نمی شود، بلکه نشان می دهد پلیس 
در برخورد با مجرمان چقدر دقیق و درست برخورد می کند و 
این موضوع در درازمدت می تواند به کاهش جرائم خشن در 
جامعه منجر شود. طاهری بیان کرد: کسی که در مرحله اول 
مجرم اصلی پرونده را شناسایی کرد، در مرحله بعد باید مجرم 
را تفهیم اتهام کند تا مطمئن شویم شانسی مجرم را انتخاب 

نکرده و ادله درستی دارد.

کریم امینی: 

»شهر هرت« از جنس »خالتور« نیست

  


